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گروه اقتصادی - مدیر عامل شرکت ملی نفت اظهار کرد: در آینده که 
روابط ایران و عربســتان کامل شود توسعه مشترک میدان آرش مورد بحث 

قرار خواهد گرفت.
محسن خجسته مهر در حاشیه همایش خوردگی فلزات و حفاظت فنی 
در پاسخ به ایلنا درباره مذاکره با عربستان برای توسعه میدان مشترک آرش 
گفت: در آینده که روابط دو کشــور کامل شود توسعه مشترک میدان آرش 

مورد بحث قرار خواهد گرفت.
وی در پاسخ به دیگر درباره توسعه میدان سهراب تصریح کرد: عملیات 
اجرایی میدان آغاز شــده و ارزش ســرمایه گذاری آن نیز ۸۰۰ میلیون دلار 

تعیین شده است.
مدیر عامل شرکت ملی نفت درباره فروش نفت به اشخاص بیان داشت: 

نفت طبق برنامه قبلی به خریداران داخلی و خارجی فروخته می شود.
وی درباره عدم ارائه صورت مالی شــرکت نفت توضیح داد: شــرکت 
ملی نفت یک شرکت دولتی است و حسابرسی از طریق سازمان حسابرسی 
انجام می شود، مجمع شرکت نفت هم شامل تعدادی از وزرای کابینه است، 

بنابراین صورت های مالی به صورت شفاف بیان می سود.
خجسته مهر با بیان اینکه دیوان محاسبات بر صورت های مالی ما نظارت 
کامل دارد، ادامه داد: ما هم به دلیل تکالیف قانونی مکلف و آمادگی داریم اجرا 

کنیم، اکنون بستر آماده است و منعی برای انتشار وجود ندارد.
وی درباره توسعه میدان کیش گفت: طرحی تعریف کردیم که بتوانیم 
۲۸ میلیون متر مکعب از فاز اول میدان تولید کنیم، قرارداد منعقد شــده، دو 
دکل حفاری مستقر شده و اکنون در حال اجرای طرح هستیم.  وی همچنین 

به احتمال کشف لایه جدید گازی در پارس جنوبی اشاره کرد.

مدیر عامل شرکت ملی نفت خبر داد:

احتمال مذاکره با عربستان در مورد 
میدان آرش

غضنفری رییس صندوق توسعه ملی:

اقتصادی

گــروه اقتصــادی - رییــس 
صندوق توسعه ملی ادامه داد: صندوق 
١۵۰ میلیــارد دلاری داریم که تا کنون 
دولت های مختلف ١۰۰ میلیارد دلار 
آن را برداشت کردند. اما صندوق باید 
هر ســال باید نســبت به سال گذشته 
بزرگ تر شود و با صندوق کوچک تر 

چیزی برای نسل آینده نمی ماند.
مهدی غضنفری در مراسم اولین 
همایش ملی اقتصاد هوشمند و توسعه 
مالی با تاکید بر اینکه اطلاعات درباره 
صندوق توســعه ملی در بین مقامات 
نقص دارد و از این رو صندوق آسیب 

دیده اســت، اظهار داشــت: در حال 
حاضــر بر روی ابزارهای هوشــمند 
تاکید زیادی می شــود و پشت سر آن 
هم حتما به قول افراد »پایتون « وجود 
دارد و بنابراین همه چیز خوب اســت 
اما مفاهیم اهمیت زیادی دارد و مشکل 

در اینجاست.
وی ادامه داد: صندوق های ثروت 
ملی در دنیا از ســه منشأ ورودی منابع 
دریافــت می کند و ســه نوع مصرف 
بودجه جاری و توســعه و نســل آتی 
دارنــد. اما صندوق توســعه ملی در 
ایــران در اساســنامه به طــور واضح 

نشان می دهد که صندوق توسعه ملی 
صندوق توسعه ای و صیانتی است اما 

این اساسنامه به اجرا نمی رسد. 
وی با اشاره به سرنوشت صندوق 
ذخیره ارزی ادامه داد: حساب ذخیره 
ارزی نابود شد چراکه مفاهیم هوشمند 
نبودنــد و در نهایت ســفره آن را هم 
جمع کردند و در صندوق توسعه ملی 

با همین مشکل مواجه هستیم.
رییس صندوق توسعه ملی درباره 
مشــکلات صندوق توســعه ملی و 
طولانی شدن مدت زمان بازپرداخت ها 
گفت: دوره ساخت پروژه ها طولانی 

شده اما قدرت بازپرداخت بالا نیست 
و افزایش دوران مشــارکت از ۸ سال 
به ١۲ ســال در مناطق برخوردار و ١۴ 
ســال در مناطق غیر برخوردار رسیده  
بــه همین دلیل منابع برنمی گردد و در 
چند پروژه محبوس می شود و دست 
ما خالی می ماند. غضنفری با بیان اینکه 
سهم بخش های اقتصادی از مطالبات 
غیردولتــی ۴۰ میلیارد دلار اســت، 
افــزود: در این رقم ســهم نفت و گاز 
و پتروشــیمی به ۶۶ درصد رسیده و 
سهم نیروگاه ١٣ درصد وسایل صنایع 
۲١ درصد است.وی گفت: مسیری که 

صندوق طی می کند هوشــمند نیست 
و وضعیــت صندوق  ها ثــروت ملی 
جهان برای ما بســیار هشــدار دهنده 
بــود. اگر همین مســیر ادامه پیدا کند 
دچار سرنوشت ذخیره ارزی می شود 
و از بیــن خواهد رفت.وی تاکید کرد: 
اجازه ســرمایه گذاری را به صندوق 
نمی دهند،  در حالی که در تمام دنیا در 
حال انجام است. اما ما در این ایران در 

حال تلاش هستیم افراد را قانع کنیم.
غضنفری بــا بیان اینکه صندوق 
توســعه ملی را باید به صندوق ثروت 
ملی تبدیل کنیم و باید در برنامه هفتم 

توسعه این موضوع دیده شود، گفت: 
همه درآمدهای نفتی و گازی کشــور 
باید وارد صندوق توسعه ملی بیاید و 
سود حاصل از سرمایه گذاری صندوق 

به سمت بودجه هدایت شود. 
رییس صندوق توسعه ملی ادامه 
داد: صندوق ١۵۰ میلیارد دلاری داریم 
که تا کنــون دولت های مختلف ١۰۰ 
میلیــارد دلار آن را برداشــت کردند. 
اما صندوق باید هر ســال باید نسبت 
به ســال گذشته بزرگ تر شــود و با 
صندوق کوچک تر چیزی برای نسل 

آینده نمی ماند. 

گروه اقتصادی- شــمس الدین 
حسینی در مراسم اولین همایش ملی 
اقتصاد هوشمند و توسعه مالی با بیان 
اینکه هوشمندسازی این نیست که به 
جای اینکه اطلاعات پرینت و فکس 
شــود، آن را با پیام رسان ارسال کنیم، 

گفــت: در این حوزه در بســیاری از 
بخش ها خوب پیش رفتیم و تحولات 
را درک می کردیم، برای مثال نســبت 
به برخــی از کشــورهای منطقه در 
بانکداری الکترونیک عملکرد بهتری 
داشــتیم اما تحولات نهادی را کمتر 

درک کردیــم و هنــوز هم کمتر به آن 
توجه داریم.

در  بســیاری  داد:  ادامــه  وی 
کشورمان با دانش های متفاوت ترید و 
ماینر هستند اما بانک مرکزی کجاست؟ 
مباحثی کــه به لحاظ حکمرانی پولی 

مطرح است، کجاست؟ این سوالات 
پیش روی ماســت. سه سال گذشته 
بانک مرکزی فراخــوان رمز ارز ملی 
را بــه جای کریپتو کارنســی مطرح 

کرد و شــاید فلســفه ای که پشت آن 
مطرح اســت و ورود کریپتوکارنسی 
که جایگزین هارد کارنســی اســت، 
متوجه نشویم. رئیس کمیسیون ویژه 

جهش و رونق تولید مجلس با اشــاره 
به وضعیت اقتصادی کشــور و نقش 
هوشمندســازی در آن اظهار داشت: 
ساعت ســرمایه گذاری منفی در یک 

دهه و رشد اقتصادی ١.۵ در طول یک 
دهه هستیم و مسئولان درگیر مسائل 
روزمره هستند و تنها برشی در بحث 
هوشمندســازی می زنیم کــه به آن، 

اقتصاد هوشمند و مالی می گوییم.  
حســینی با طرح این ســوال که 
آیــا می توان جامعــه ای را تصور کرد 
که دولت و مردم و زندگی هوشــمند 
نداشــته باشــد اما بخواهیم اقتصاد 
هوشمند ایجاد کنیم؟ تصریح کرد: باید 
توجه داشــت که شهر هوشمند فراتر 
از اقتصاد هوشمند است. آنقدر درگیر 
مسایل روزانه شده ایم و عملکرد خود 
را نســبت به خودمان در طول سال ها 
بررســی و پایش می کنیــم و این در 
حالی اســت که شکافی در این حوزه 
بین ایران و کشــورهای دیگر در حال 

ایجاد است.
وی افــزود: در بــازار ســرمایه 
اتفاقات خوبی افتاده اما هنوز توسعه و 
عمق مالی لازم را نداریم چراکه عمق 
بخشــی الزاماتی دارد که بخشی از آن 
می تواند بیرون از بازار سرمایه باشد. 

به گفته رئیس کمیســیون ویژه 

جهش و رونق تولید مجلس، با ســه 
موضوع حمایــت، قیمت و دخالت 
مواجه هســتیم که تا آن را حل نکنیم 
به طور قطع بازار ســرمایه عمق پیدا 

نمی کند. 
حســینی با بیــان اینکه رشــد 
اقتصادی ۲۶ درصدی چین در اقتصاد 
هوشمند است، خاطرنشان کرد: نگاه 
باید به حکمرانی هوشمند تغییر کند. 
در کمیســیون ما را درگیر طرح تامین 
مالی کردند که موضوع بســیار مهمی 
اســت. یکی از موضوعات اساسی در 
نظام اقتصادی، نظام تامین مالی است 
و هر دولتی آمد، مدعی شد دولت قبلی 
چیــزی بلد نبود امــا در نهایت همان 
دولت هم ســرش را پایین انداخت و 
رفت. در حــال حاضر هم می گویند 
جلوی رشــد نقدینگی را گرفتند اما 
پروژه ها را تعطیل کردند اما عدم رشد 

نقدینگی تا اسفند ماه انجام می شود.
وی اضافه کرد: بودجه جوجه ای 
است که در انتهای پاییز آن می شمرند 
و شاخص ها در اسفند ماه خود را نشان 

می دهند.

رئیس کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید مجلس:؛

هر دولتی آمد، مدعی شد 
دولت قبلی چیزی بلد نبوده

رئیس کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید مجلس تاکید کرد: یکی از موضوعات اساسی در نظام اقتصادی، نظام تامین مالی
 است و هر دولتی آمد، مدعی شد دولت قبلی چیزی بلد نبود اما در نهایت همان دولت هم سرش را پایین انداخت و رفت. در حال 
حاضر هم می گویند جلوی رشد نقدینگی را گرفتند اما پروژه ها را تعطیل کردند اما عدم رشد نقدینگی تا اسفند ماه انجام می شود.

گروه اقتصادی - بســیاری از 
دســت اندرکاران بخش کشــاورزی 
براین باورند که بی توجهی به اصلاح 
نــرخ خرید تضمینی گنــدم منجر به 
تشدید قاچاق این محصول به آن سوی 
مرزها و جایگزینی آن به عنوان خوراک 

دام و طیور خواهد شد.
شــورای قیمت گذاری و اتخاذ 
سیاســت های حمایتی محصولات 
اساسی کشاورزی، نرخ خرید تضمینی 
هــر کیلو گندم را با احتســاب یارانه 
کاشــت و به منظور ارتقــا و افزایش 
انگیزه تولید در کشــاورزان ١۵ هزار 
تومان اعلام کرد. این در حالی اســت 
کــه نماینــدگان مجلــس، بنیاد ملی 
گندمکاران و تشــکل هــای تولیدی 
قیمت ١۷ هزار تومان را به ازای خرید 
هر کیلــو گندم پیشــنهاد داده بودند. 
آمارهــا حاکی از آن اســت که قیمت 
هر کیلو گندم آن ســوی مرزها بالای 
٣۰ هزار تومان اســت که اگر دولت به 

بهانه کمبود بودجه یا هر علت دیگری 
اقدام به اصــلاح نرخ خرید تضمینی 
نکنــد، در نهایت این امر قاچاق گندم 
به آن ســوی مرزها و جایگزینی گندم 
تولیــدی به عنوان خوراک دام و طیور 
در واحدهای مرغداری و دامداری را 
بــه همراه دارد.در همین رابطه حجت 
الاسلام سیدجواد حسینی کیا نماینده 
مجلس گفت: شورای قیمت گذاری 
گندم، نرخ خریــد تضمینی هر کیلو 
گندم را ١۵ هزار تومان اعلام کرده است 
که با توجه به هزینه های بالای تولید این 
نرخ نمی تواند هزینه های کشاورزان را 
جبران کند. او گفت: با وجود آنکه گندم 
یک کالای استراتژیک است، از این رو 
نیازمنــد تجدید نظــر در نرخ خرید 
تضمینی گندم برای جبران هزینه های 
کشاورزان هســتیم. امروز کشاورزان 

زیر بار هزینه های کشــاورزی تحت 
فشــار هســتند که در این راستا باید 
دغدغه کشــاورزان پیگیری شــود تا 
مورد اجحاف قرار نگیرند. طبق گفته 
بنیــاد ملی گندمکاران قرار اســت با 
تشــکیل جلســه فوق العاده شورای 
قیمت گذاری، نرخ پایه خرید تضمینی 
هرکیلو گندم ١۶ هــزار و ۷۰۰ تومان 
اعلام شود که در صورت تصویب این 
نرخ پیش بینی می شود که آرد مورد نیاز 

نان در داخل تامین شود.
اصلاح قیمــت خرید گندم 

تاثیری بر نرخ نان ندارد
ارسلان قاسمی رئیس کمیسیون 
کشاورزی اتاق تعاون گفت: با توجه به 
آنکه کشت گندم به اتمام رسیده است، 
از این رو امســال اصلاح نشدن قیمت 

در خودکفایی اثری ندارد.

به گفته او، استمرار بی توجهی در 
اصلاح نرخ خرید تضمینی، اثر جدی 
بر کشت سال آینده می گذارد. هرچند 
امســال هم زمینه را برای قاچاق آرد و 
گندم به آن سوی مرز ها فراهم می کند.

قاسمی ادامه داد: دولت در قانون 
بودجه ١٣۴ هزارمیلیارد تومان اعتبار 
برای خرید تضمینی گذاشــته است 
که با احتســاب ۷ تــا ۸ میلیون خرید 
تضمینی گندم، هرکیلو محصول ١۷ تا 
١۹ هزارتومان باید قیمت گذاری شود.
رئیس کمیســیون کشــاورزی 
اتاق تعاون گفــت: اگر قیمت خرید 
تضمینی گندم متناســب با هزینه های 
تولید اصلاح نشــود، دولت ناگریز به 
واردات گندم با دلار نفتی اســت و از 
طرفی گندم تولید داخل هم بصورت 
قاچاق خارج می شــود. او درباره تاثیر 

اصلاح قیمت گندم بر نرخ نان گفت: 
بنابر آمار ســالیانه ١١ میلیون تن گندم 
مورد نیاز صنف و صنعت اســت که ۷ 
تــا ۸ میلیون تن از تولید داخل و مابقی 
از طریق واردات تامین می شــود؛ لذا 
دولت مجبور به پرداخت یارانه یا ارز 
نفتی برای واردات در جهت تامین آرد 
و گندم اســت که با این وجود اصلاح 

قیمت تاثیری در نرخ نان ندارد.
این مقام مسئول گفت: اگر دولت 
قیمت خرید تضمینی گندم را اصلاح 
نکنــد، مجبور به واردات ۵ میلیون تن 
گندم است که این موضوع نگرانی ها در 
ارتباط با فصل زراعی آینده را افزایش 

می دهد.
 کسری بودجه علت اصلی 
مقاومــت دولت در برابر اصلاح 

نرخ

جلال محمــودزاده نایب رئیس 
کمیسیون کشاورزی مجلس شورای 
اســلامی گفت: کمیسیون کشاورزی 
نــرخ ١۷ هزار تومانی را به ازای خرید 
تضمینی هر کیلو گندم پیشــنهاد داد 
که بر مبنای بررســی کارشناسی، نرخ 
واقعی ١۶ هــزار و ۷۰۰ تومان تعیین 
شــد. به گفته او، انتظار ما این است که 
هرچه ســریع تر جلسه شورا تشکیل 
و قیمــت ١۶ هزار و ۷۰۰ تومان اعلام 
شود که متاسفانه دولت بدلیل کسری 
بودجــه مقاومت می کند. محمودزاده 
با بیان اینکه قیمت کارشناسی و تمام 
شــده گندم بالاتر از نرخ واقعی است، 
گفت: اکنون در کشور های همسایه و 
دیگر کشور ها نرخ هرکیلو گندم ٣۰ تا 
٣۲ هزار تومان و برخی کشور ها تا ٣۶ 
هزار تومان است که وزارت جهاد باید 

هرچه سریع تر قیمت واقعی را اعلام 
کند، درغیراین صورت کشــاورزان 
تمایلــی بــه تحویل گندم بــه مراکز 
دولتی ندارند. نایب رئیس کمیسیون 
کشــاورزی گفت: اگر قیمت خرید 
تضمینی گندم اصلاح نشــود، بخشی 
از گندم تولیدی قاچاق و بخش دیگر 
صرف خوراک دام و طیور می شــود 
که بــا این وجود نیاز به واردات ۵ تا ۶ 

میلیون تن خواهد بود.
اعتراض کشاورزان نسبت 

به اعلام قیمت پایه خرید گندم
عطااله هاشــمی رئیس بنیاد ملی 
گندمکاران گفت: طی چند روز گذشته 
نرخ خرید تضمینی هر کیلو گندم ١۵ 
هزار تومان اعلام شد که این امر مورد 

نارضایتی کشاورزان بود.
به گفته او، کشــاورزان نســبت 

بــه قیمت پایه، نحوه اعلام و تســویه 
مطالبات معترض هستند که امیدواریم 
فردا جلسه فوق العاده شورای قیمت 
گذاری تشکیل شــود و نرخ ١۶ هزار 
تومان تصویب و اعلام شود.هاشمی 
ادامه داد: با توجه به نارضایتی کشاورزان 
هرچه سریع تر تجدید نظر در نرخ باید 
صورت بگیرد و خوشبختانه نمایندگان 
مجلس از نرخ واقعی گندم دفاع کردند.

رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: 
قیمت پایه ١۶ هزارتومان به ازای خرید 
تضمینی هرکیلو گندم همراه با جایزه 
تحویل باید اعلام شــود تا کشاورزان 
نسبت به تحویل گندم ترغیب شوند.

با توجه بــه آنکه خودکفایی گندم در 
امنیت غذایی تاثیر بسزایی دارد، انتظار 
می رود مســئولان با اتخاذ سیاســت 
حمایتی مناسب مبنی بر اعلام منطقی 
و متناسب نرخ گندم، کشاورزان را به 
تحویل گنــدم به مراکز خرید ترغیب 

کند.

کشاورزان کماکان چشم به راه اصلاح نرخ خرید تضمینی گندم

یکــی از موضوعات اساســی در نظام اقتصــادی، نظام تامین مالی اســت و هر دولتی 
آمــد، مدعی شــد دولت قبلی چیــزی بلد نبود امــا در نهایت همان دولت هم ســرش را 
پاییــن انداخت و رفــت. در حال حاضر هم می گویند جلوی رشــد نقدینگــی را گرفتند 
امــا پروژه هــا را تعطیل کردند اما عدم رشــد نقدینگی تا اســفند ماه انجام می شــود.

با این روند، صندوق توسعه ملی نابود می شود

گروه اقتصــادی - مدیر عامل 
شرکت ملی پخش فراورده های نفتی 
گفت: از ابتدای امسال تا امروز متوسط 
مصرف ١۰ درصد رشــد داشته و بین 
١١۰ میلیون لیتر مصرف می شــود که 
باتوجه به میزان تولید هم پوشانی دارد.

علــی اکبر نژادعلی در نشســت 
خبــری درباره واردات بنزین  گفت؛ تا 
امروز واردات بنزین نداشــتیم ناترازی 
تولید و مصرف داریــم یعنی در واقع 
میزان تولید و مصــرف به هم نزدیک 
اســت،اما تاکنون منجر به این نشده که 

واردات داشته باشیم.
وی تاکید کرد: آنچه مشــخص 
اســت ســیر رشــد مصــرف بنزین 

غیرمنتظره است.
مدیر عامل شــرکت ملی پخش 
فراورده هــای نفتی با بیان اینکه میزان 
مصرف سال ١۴۰١ نسبت به ١۴۰۰؛ ۲١ 
درصد رشد داشته است، اظهار داشت: 
از ابتدای امســال تا امروز متوسط رشد 
مصرف ١۰ درصد رشــد داشته و بین 
١١۰ میلیون لیتر مصرف می شــود که 
باتوجه به میزان تولید هم پوشانی دارد.

وی بــا تاکید بر اینکــه ما اعتقاد 
نداریم که چاره ای جز واردات نیست، 
خاطرنشــان کرد:،باید مصرف بهینه و 

مدیریت شود.

نژادعلی گفت:،فرسودگی ناوگان 
حمــل و نقل، تکنولوژی پایین و تولید 
بــالای خودرو و همچنین فرســایش 
حاده ای منجر به افزایش مصرف شده 
است، ضمن اینکه قاچاق سوخت عدد 
مصرف و توزیع بنزین را بالا برده است.
وی در پاسخ به دیگر درباره کیفیت 
بنزین تصریح کرد: اکنون بنزین توزیعی 
در کشــور اســتاندارد لازم را دارد و به 
تک تک پالایشــگاهها نیز ابلاغ شده و 
مجبورند مطابــق آن عمل کنند و اگر 
خارج از اســتاندارد تولید کنند، با آنها 
برخورد می شــود. نژادعلی تاکید کرد: 
مشخصه های استاندارد توسط شرکت 

های پالایشی چک و اعلام می شود.
وی دربــاره افزایش قیمت بنزین 
بیان داشــت: دولــت و مجلس برنامه 
ای بــرای افزایش قیمت بنزین ندارند، 
در قانون لودجه امســال هیچ تکلیفی 
بــرای افزایش قیمت بنزین و گازوییل 
و فراورده ها در نظر گرفته نشده است.

نژادعلی درباره کارت هوشــمند 
ســوخت گفت: بر اســاس بنــد »ه« 
تبصره ١۴ قانون  بودجه ١۴۰۲ فرایندی 
فرایندی به منظــور بهبود نظام توزیع 
بنزین و کاهــش قاچاق طرح موضوع 
شــده و وزارت نفت و شرکتهای تابعه 
مکلف شــده اند تدبیری بیندیشند تا 

پایان ۶ ماه ۹۰ درصد بنزین و ۹۵ درصد 
نفتگاز از کارت هوشــمند ســوخت 

شخصی استفاده شود.
مدیرعامل شــرکت ملی پخش 
فرآورده هــای نفتی گفــت: برای همه 
جایگاه هــای عرضه ســوخت کارت 
اضطــراری در نظــر گرفته ایم و هیچ 

کمبودی در این زمینه وجود ندارد.
وی بیــان داشــت:،برای همــه 
جایگاه هــای عرضه ســوخت کارت 
اضطــراری در نظــر گرفته ایــم. هیچ 
کمبــودی در این زمینــه وجود ندارد 
و کارت آزاد در سراســر جایگاه های 

سوخت کشور موجود است.
وی با بیان اینکه بر اساس تکلیف 
قانونی، تا پایان امسال حجم استفاده از 
کارت های سوخت شخصی باید به ۹۰ 
درصد افزایش یابد، افزود: هم اکنون در 
شرایط هم ترازی تولید و مصرف بنزین 
قــرار داریم و تاکنــون واردات انجام 
نشــده، اما مصرف بنزین کشور امسال 

١۰ درصد افزایش یافته است.
مدیرعامل شــرکت ملی پخش 
فرآورده هــای نفتی بــا تأکید بر اینکه 
طرح های توسعه ای پالایشی به منظور 
افزایش ظرفیت تولید بنزین در کشور با 
جدیت در پالایشگاه های کشور در حال 
پیگیری و اجراست، تصریح کرد: برای 

توزیع یکنواخت و یکپارچه سوخت 
در کشور ناچار به اجرای سیاست های 

غیرقیمتی هستیم.
نژادعلی با اشــاره به افزایش آمار 
مصرف اســتفاده از کارت ســوخت 
شــخصی با اجرای طرح ســاماندهی 
کارت های ســوخت جایــگاه داران، 
درباره لزوم اســتفاده از کارت سوخت 
شخصی گفت: دولت هزینه ای را برای 
تولیــد کارت های ســوخت متحمل 
می شــود، اما با اســتفاده از کارت آزاد 
ســوختگیری  میزان  جایــگاه داران، 
غیرمشــخص بوده و اطلاعات شفافی 
در این باره وجود ندارد، بنابراین به این 
سمت حرکت کردیم که در زمینه آمار 
سوختگیری به سمت شفافیت حرکت 
کرده و تصمیم گیــری در دولت را نیز 
تســهیل کنیم. وی ادامه داد: امکان تهیه 
کارت سوخت المثنی در کشور فراهم 
اســت و هم اکنون حــدود ٣۸۰ هزار 
کارت سوخت المثنی در نوبت صدور 

قرار دارد.
مدیرعامل شــرکت ملی پخش 
فرآورده هــای نفتــی اظهــار کــرد: 
جایگاه های عرضه سی ان جی در کشور 
١۲ میلیــون مترمکعب ظرفیت خالی 
دارند که لازم است  با فرهنگ سازی در 
این زمینه، مقدار استفاده از این سوخت 

پاک افزایش یابد.
نژادعلــی گفــت: بــا تمهیدات 
اندیشــیده شــده در این بــاره، طرح 
ســاماندهی کارت های اضطراری در 
جایگاه های سوخت کشور در دستور 
کار قرار گرفت. اطلاع رسانی های لازم 
و ساماندهی کارت های اضطراری در 
جایگاه ها انجام شد و با توجه به حجم 
مراجعات به جایگاه های سوخت، تعداد 
مناســبی کارت اضطــراری در اختیار 

جایگاه داران قرار گرفت.
وی بــا تاکید بر ایــن که در تمام 
نقاط کشــور از جملــه جایگاه های 
مرزی، کارت هوشــمند سوخت آزاد 
اضطراری به میــزان کافی وجود دارد، 
افزود: توانستیم چالشی که سال گذشته 
در زمینه تامین کارت های هوشــمند 
سوخت وجود داشت، برطرف کنیم و تا 
پایان سال ١۴۰١، برای تمامی خودروها 
در کشور کارت سوخت صادر کرده و 

در اختیار مردم قرار دادیم.
مدیرعامل شــرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی تاکید کرد: در ســال 
گذشــته )١۴۰١( به طور میانگین ١١۲ 

میلیون لیتر نفت گاز در کشور مصرف 
شــد که پیش بینی می کنیم این عدد در 
سال جاری با رشد در نیمه دوم سال به 
میانگین روزانه ١١۶ میلیون لیتر افزایش 

یابد.
وی با اشــاره به این که ۵۵ درصد 
از فروش بنزین کشــور با نرخ یارانه ای 
انجام می شود، گفت: تاکنون ۲۹ میلیون 
کارت هوشمند سوخت توسط شرکت 
ملی پخش فرآورده هــای نفتی صادر 
شده و در اختیار مردم قرار گرفته است. 
تا پایان سال گذشته نیز، ٣ میلیون و ۸۰۰ 
هزار کارت هوشــمند سوخت تولید 
شــده و در اختیار مردم قرار گرفت که 
از این تعــداد، حدود ۴۵۰ هزار کارت 
سوخت تولید شده، همچنان به دلایل 
مختلف در باجه  معطله های شــرکت 
پســت قرار دارد و لازم است از سوی 

هموطنان پیگیری شود.
وی افزود: هم اکنــون ٣۸۰ هزار 
کارت سوخت جدید در نوبت صدور 
قــرار دارد و بین ٣۰ تــا ۴۰ روز زمان 
صرف می شود که کارت سوخت المثنی 
صادر شــود؛ به دنبال آن هستیم که این 

زمان را روزبه روز کوتاه تر کنیم.
مدیرعامل شــرکت ملی پخش 
فرآورده هــای نفتی با تاکیــد بر لزوم 
توجه به سیاســت های رشد و توسعه 
صنعت ســی ان جی در کشور با هدف 
تنوع بخشی به سبد سوخت کشور بیان 
کرد: هم اکنون به طور میانگین روزانه ۲۴ 
میلیون مترمکعب سی ان جی در کشور 
توزیع می شــود که این عدد نسبت به 
مدت مشــابه سال گذشته )١۴۰١( نیم 

درصد رشد نشان می دهد.
نژادعلی از توقف تولید در بخش 
خودروهــای پایه گازســوز خبر داد و 
گفت: امیدواریم با حرکت به ســمت 
تبدیــل خودروهای شــخصی علاوه 
بر خودروهــای عمومی، آمار مصرف 

سی ان جی افزایش یابد.
وی بــه مزایای طرح ســپهتن و 
اجرایی شــدن تفاهم نامه ۴ جانبه این 
طرح پــس از کش و قوس های فراوان 
در هفته ابتدای اردیبهشــت ماه ســال 
جاری اشــاره کرد و افزود: دو نماینده 
وزارت نفت شامل شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی و شرکت بهینه سازی 

مصرف سوخت ۲ طرف این تفاهم نامه 
هســتند و تکلیف قانونی بر این اساس 
این اســت که تــا پایان ســال ١۴۰۲، 
تجهیزات طرح ســپهتن بــر روی ۵۰ 
درصــد ناوگان حمل بار و ١۰۰ درصد 
ناوگان حمل مسافر نصب شود که این 
امر کمک موثری در روند شفاف سازی 
تحویل سوخت به ناوگان حمل ونقل 

سنگین بر اساس پیمایش خواهد بود.
مدیرعامل شــرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی بیان کرد: با اجرای این 
طرح، کیلومتر دقیق طی شده برای حمل 
بار از نقطه ای که حمل می شود، تا زمانی 
که به دســت مشتری برسد، مشخص 
شــده و میزان ســوخت تخصیصی 
بلافاصله در کارت هوشــمند سوخت 

ذخیره می شود.

گروه اقتصادی - مجید عشــقی 
گفت: ســازمان بــورس هیچ وقت در 
مــورد بالا و پاییــن رفتن بازار تصمیم 
نگرفته اســت و به بازارگردان ها نظری 

تحمیل نشده است.
مجید عشــقی دربــاره اتفاقات 
اخیــر در بــازار ســرمایه گفت: طی 

جلســاتی که با بخش دولتی داشتیم، 
به این نتیجه رســیدیم که بازار سرمایه 
به عنوان یک بازار مطمئن برای جذب 
ســرمایه در بخش خصوصی و دولتی 
مورد حمایت است. روی بازار سرمایه 
حساب می شود. استراتژی دولت این 
است که در تأمین مالی همه طرح ها در 

بخــش خصوصی، بورس و فرابورس 
نقش مهمی داشته باشد. بازار سرمایه از 

این جهت مورد حمایت است.
عشــقی افزود: سازمان بورس در 
هیــچ مقطعی خــودش در خصوص 
بالا رفتن یا پاییــن آمدن بازار تصمیم 
نگرفته است. به طور کلی هیچ بازاری 

را نمی توان به صورت دســتوری اداره 
کرد. بازار سرمایه هم از این امر مستثنی 

نیست.
ایــن مقام مســئول تاکیــد کرد: 
بازارگردان ها طبیعتــاً باید به تعهدات 
خودشــان عمل کنند. سازمان به هیچ 
وجــه چیزی را به آنها تحمیل نکرده و 

نخواهد کــرد. بازارگردان ها نزدیک به 
یک هزار میلیارد تومان خرید کردند.

عشقی در پایان گفت: صندوق ها 
منابع بسیار خوبی دارند که طبق شیوه نامه 
از بازار حمایت می کنند. هیجانی که در 
بازار ایجاد شد، نسبت به حالات عادی 

بیشتر بوده است.

مدیر عامل شرکت ملی پخش فراورده های نفتی:

واردات بنزین نداریم

رئیس سازمان بورس تاکید کرد؛

سازمان بورس در مورد بالا و پایین رفتن بورس تصمیم نگرفته است


